

Brussels, April 1967

P-14

INFORMATION MEMOFishery statistics

In number 9/1966 of "Agricultural Statistics", the Statistical Office of the European Communities has published for the third time the latest figures on fisheries.

Compared with previous issues the data have undergone considerable changes, particularly regarding statistics of landings, which have been modified and supplemented by data on catches. Information on fishing fleets has also been expanded.

The first part of the publication gives figures for the years 1959/60, 1963/64 and 1964/65 in the form of a balance-sheet forming a complete picture of the supply of different species of fish and of fishery products for the EEC as a whole and for the Member States taken separately. There are also tables showing the quantities of fresh fish used for processing and information on the share of foreign trade in supplies.

The second part contains information on catches and landings, fish prices, crews and the structure of the fishing fleet.

The following are the main trends which emerge from the figures published.

Total fish production fell slightly between 1959 and 1964 but went up again in 1964/65. On the other hand production of shellfish increased between 1959 and 1964 and fell in 1964/65. A few figures will illustrate this trend:

	<u>1959/60</u>	<u>1963/64</u>	<u>1964/65</u>
Total production of fish in EEC (1 000 metric tons nominal catch)	1 781.9	1 717.9	1 762.0
Total production of shellfish	304.3	371.8	364.3

This publication also contains statistics on fish consumption per head of population and on the degree of self-sufficiency in the member countries. Here the trend is as follows:

.../...

Per capita consumption of fish (in kg of nominal catch)

	<u>Germany</u>	<u>France</u>	<u>Italy</u>	<u>Netherlands</u>	<u>BLEU</u>	<u>EEC</u>
1959/1960	11.4	12.7	8.7	8.8	11.6	10.8
1963/1964	9.9	14.6	9.4	10.4	9.8	11.0
1964/1965	10.6	14.6	10.1	9.7	10.5	11.5

Degree of self-sufficiency (home production as percentage of supply)

	<u>Germany</u>	<u>France</u>	<u>Italy</u>	<u>Netherlands</u>	<u>BLEU</u>	<u>EEC</u>
1959/1960	90	100	41	169	56	86
1963/1964	88	88	42	161	57	81
1964/1965	80	89	49	170	47	80

These figures show that per capita consumption has remained practically stable during recent years but that the degree of self-sufficiency has gone down a little. This trend is attributable to population increase.

The statistics on the fishing fleet are also interesting. A decrease in the number of fishermen is to be noted, and a gradual replacement of steam by motor vessels. Below are a few figures:

Numbers employed in fishing

	<u>Germany</u>	<u>France</u>	<u>Italy</u>	<u>Netherlands</u>	<u>Belgium</u>
1958	10 033	50 278	55 335	7 578	2 310
1965	8 212	42 382	...(1)	7 152	1 901

(1) In 1964: 54 800

Breakdown of vessels by method of propulsion (numbers)

	<u>Germany</u>	<u>France</u>	<u>Italy</u>	<u>Netherlands</u>	<u>Belgium</u>	<u>EEC</u>
<u>Steam</u>						
1953	200	60	-	44	6	310
1964	69	-	-	4	-	73
<u>Motor</u>						
1953	2 136	11 530	7 905	1 887	404	23 862
1964	1 825	13 817	16 708	1 590	388	34 328
<u>Steam and motor</u>						
1953	2 336	11 590	7 905	1 931	410	24 172
1964	1 894	13 817	16 708	1 594	388	34 401

Bruxelles, avril 1967

P-14

NOTE D'INFORMATION

Statistiques de la pêche

Dans le fascicule 9/1966 de "Statistique Agricole", l'Office Statistique des Communautés européennes a publié pour la troisième fois une mise à jour des données concernant les statistiques de la pêche.

Par rapport aux publications précédentes, les données ont subi des changements considérables, spécialement en ce qui concerne les statistiques des débarquements qui ont été modifiées et auxquelles on a ajouté des statistiques relatives aux captures. Aussi les données concernant la flotte ont été élargies.

La première partie de la publication donne tout d'abord pour les campagnes 1959/60, 1963/64 et 1964/65 des chiffres qui, sous la forme d'un bilan, permettent une vue complète sur l'approvisionnement en poisson de différentes espèces et en produits de la pêche, tant pour la CEE dans son ensemble que pour les Etats membres pris séparément. L'étude comporte par ailleurs un certain nombre de tableaux où figurent les quantités de poisson frais utilisées pour la transformation, ainsi que des indications sur la place qui revient au commerce extérieur dans l'approvisionnement.

La deuxième partie de la publication fournit des renseignements sur les débarquements et captures, sur les prix du poisson, sur les équipages de la flotte de pêche et sur la structure de cette flotte.

A titre d'exemple, il est possible d'indiquer des tendances importantes qui se dégagent des chiffres publiés.

La production totale de poisson a diminué légèrement dans les années de 1959 à 1964, mais a augmenté de nouveau pendant l'année 1964/65. Par contre, la production de crustacés et mollusques a augmenté entre 1959 et 1964, mais a diminué en 1964/65. Quelques chiffres illustreront cette évolution :

	1959/60	1963/64	1964/65
Production totale de poissons dans la CEE (1.000 t.m. - pêche nominale)	1.781,9	1.719,9	1.762,0
Production totale des crustacés et mollusques	304,3	371,8	364,3

Cette publication contient aussi des statistiques sur la consommation de poisson par tête d'habitant et sur le degré d'auto-approvisionnement. L'évolution dans ces domaines est la suivante :

Consommation de poisson par habitant (en kg de pêche nominale)

	Allemagne	France	Italie	Pays-Bas	UEBL	C.E.E.
1959/1960	11,4	12,7	8,7	8,8	11,6	10,8
1963/1964	9,9	14,6	9,4	10,4	9,8	11,0
1964/1965	10,6	14,6	10,1	9,7	10,5	11,5

Degré d'auto-approvisionnement (production en % des quantités disponibles)

	Allemagne	France	Italie	Pays-Bas	UEBL	C.E.E.
1959/1960	90	100	41	169	56	86
1963/1964	88	88	42	161	57	81
1964/1965	80	89	49	170	47	80

Ces chiffres montrent que la consommation par habitant est pratiquement restée stable au cours des dernières années, mais que le degré d'auto-approvisionnement a diminué quelque peu au cours de ces années. Cette évolution doit être imputée à l'accroissement de la population.

Intéressantes aussi sont les statistiques sur la flotte de pêche. D'une part on constate une diminution du nombre des membres d'équipage, et, d'autre part, il y a un remplacement progressif des navires à vapeur par des navires à moteur. Voici quelques chiffres :

Membres d'équipage de la flotte de pêche (nombre)

	Allemagne	France	Italie	Pays-Bas	Belgique
1958	10.033	50.278	55.335	7.578	2.310
1965	8.212	42.382	... (1)	7.152	1.901

(1) En 1964 : 54.800

Répartition des navires selon leur moyen de propulsion (nombre)

	Allemagne	France	Italie	Pays-Bas	Belgique	C.E.E.
<u>Navires à vapeur</u>						
1953	200	60	-	44	6	310
1964	69	-	-	4	-	73
<u>Navires à moteur</u>						
1953	2.136	11.530	7.905	1.887	404	23.862
1964	1.825	13.817	16.708	1.590	388	34.328
<u>Navires à vapeur et à moteur</u>						
1953	2.336	11.590	7.905	1.931	410	24.172
1964	1.894	13.817	16.708	1.594	388	34.401